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PROVISIONAL INSTITUTIONS OF SELF GOVERNMENT 

 

 

 

 
 

 

____________________________________________________________________________   
 

Plenarna sednica Skupštine Kosova 

Br. 02-57-18-07 

Priština, 27. i 31. juli 2007. godine 

Zgrada Skupštine, sala plenarnih sednica 

 

Z  A  P  I  S  N  I  K 

 

Sednici je predsedavao Kolë Berisha, predsednik Skupštine, a pomagao mu je Naim Maloku, 

član Predsedništva. 

Predsednik  je konstatovao da sednici prisustvuju 72 poslanika i proglasio je njen rad 

otvorenim. 

 

Skupština je odvijala radove po ovom  

 

D N E V N O M    R E D U 

 

1. Usvajanje zapisnika sa  plenarne sednice od 12. jula 2007. godine, 

2. Vreme za poslanička pitanja, 

3. Interpelacija Premijera Kosova, g. Agim Çeku, na zahtev Parlamentarne grupe – ORA, 

4. Prvo razmatranje Nacrta zakona o materijalnoj podršci porodicama dece sa trajnim 

ograničenim sposobnostima, 

5. Drugo razmatranje Nacrta zakona o ličnoj karti, 

6. Drugo razmatranje Nacrta zakona o tretiranju divlje gradnje, 

7. Debata u vezi sa ilegalnom kolektivnom izgradnjom od strane srpske Vlade na severu 

Mitrovice, 

8. Razmatranje preporuke Komisije za sudska pitanja, zakonodavstvo i Ustavni okvir u vezi 

sa predlogom Javnog tužilaštva Kosova o imenovanju člana Upravnog odbora Sudskog 

instituta Kosova. 

 

Na početku sednice predsednik je upoznao prisutne poslanike da je Predsedništvo Skupštine, na 

osnovu pravila 6. i 23. Poslovnika Skupštine pripremalo i Skupštini predložilo dnevni red za 

današnju sednicu. U medjuvremenu, podnete su i tri mocije za dopunu dnevnog reda: a) 

Parlamentarna grupa PDK je predložila da s eraspravlja o nastaloj situaciji prilikom izgorenja 

šuma na teritoriji Kosova; b) Komisija za poljoprivredu, šumarstvo i životnu sredinu je 

predložila da se na današnjoj sednici raspravlja pitanje požara na Kosovu, i c) Komisija za 

bezbednost je predložila da se razmatra emergentno stanje u zemlji i da nakon debate Skupština 

donosi preporuke. 

UNITED NATIONS 
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Ova tri predloga odnose se samo na jedno pitanje i mogu se formulisati samo u jednoj tački 

dnevnog reda. 

 

Alush Gashi je, u ime Parlamentarne grupe LDK, rekao da s eslaže sa dodatnim predlogom da 

se formuliše jedna tačka dnevog reda i da se razmatra odmah, nakon skupštinskih pitanja. 

 

Gjylnaze Syla je, u ime Parlamentarne grupe AAK, rekla da podržava dotane predloge o 

dnevnom redu. 

 

Predsednik je izneo na glasanje predloge za amandamentiranje dnevnog reda. Rezultat glasanja 

je bio sledeći: 

 

    Za ..................................... većina; 

    Protiv ...............................  0. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština je usvojila dnevni red sa dopunskim predlozima kao što 

je gore nevedeno. 

 

 

Poslanik Xhevat Bislimi je predložio da se današnja sednica odlaže, uz obrazloženje da se danas 

u Junik inaoguriše spomen-bista Edmond Hoxha, jednog od prvih palih boraca UÇK/OVK, 

kako bi se poslanicima omogućilo da prisustvuju toj ceremoniji. 

 

Predsednik je izneo na glasanje predlog g. Bislimi. Rezultat glasanja je bio sledeći: 

 

Za ..................................... 25; 

    Protiv ...............................  1. 

 

Predsednik  je konstatovao: Skupština odlaže ardove za utorak, 31. juli 2007. godine, od 10:00 

časova. 

 

Utorak, 31. juli 2007. godine 

Nastavka sednice 

 

Sednici je predsedavao Kolë Berisha, predsednik Skupštine, a pomagao mu je Naim Maloku, 

član Predsedništva. 

 

Prisutna su bila 75 poslanika. 

 

1. Usvajanje zapisnika sa  plenarne sednice od 12. jula 2007. godine 

 

Hydajet Hyseni je imao primedbu kod treće tačke Zapisnika – Zaključak u vezi sa predlogom za 

izmenu i dopunu Poslovnika Skupštine. 

 

Zapisnik sa plenarne sednice od 12. jula 2007. godine je usvojen uz gorenavedenu primedbu. 

 

2. Vreme za poslanička pitanja 

 

Poslanik Xhevat Bislimi je postavio pitanje premijeru Kosova, g. Agim Çeku, u vezi sa 

inaoguracijom spomenika komandanta UÇK/OVK, Adem Jashari, u Prištini. 

 

Premijer Çeku je odgovorio na pitanje poslanika Bislimi. 
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Poslanica Gjylnaze Syla je postavila pitanje ministru  za Trgovinu i industriju o postupcima 

Borda KPA u vezi sa sprovodjenjem ugovora od strane vlasnika privatizovanih preduzeća o 

zapošljavanju i investicijama. 

 

Ministar Dugolli je odgovorio na pitanje poslanice Syla. 

 

Poslanik Ramadan Kelmendi je postavio dva pitanja ministru Lokalne vlasti: a) u vezi sa 

pravnim radnjima Ministarstva lokalne vlasti da utiče kod nadležnih opštinskih uprava za zaštitu 

prava zaposlenih u privatnom sektoru, i  b) Šta je preduzelo Ministarstvo lokalne vlasti da se pri 

svakoj skupštini opštine obezbedi funkcionisanje  kancelarije poslanika? 

 

Ministar Haziri je odgovorio na pitanja poslanika Kelmendi. 

 

Poslanik Xhevat Bislimi je postavio pitanje premijeru Kosova, g. Agim Çeku, u vezi sa štetama 

koje KEK prouzrokuje gradjanima Kosova, posebno nametanjem taksi za RTK i za registraciju 

vozila. 

 

Premijer Çeku je odgovorio na pitanje poslanika Bislimi. 

 

Poslanica Hatixhe Hoxha je postavila pitanje ministru  za Trgovinu i industriju o postupcima 

ovog Ministarstva da bi zabranilo uvoz metala sumnjivog porekla? 

 

Ministar Dugolli je odgovorio na pitanje poslanice  Hoxha. 

 

Poslanica Safete Hadërgjonaj  je postavila pitanje premijeru Kosova u vezi sa upotrebom 

budžetskog suficita, iz ove godine, u vrednosti od 114 miliona €. 

 

Premijer Agim Çeku je odgovorio na pitanje poslanice Hadërgjonaj. 

 

Poslanik Fetah Berisha je postavio  pitanje  premijeru Kosova u vezi sa neprocediranjem Nacrta 

zakona o bivšem predsedniku Kosova, dr. Ibrahim Rugova.  

 

Premijer Agim Çeku je odgovorio na pitanje poslanika Berisha. 

 

Poslanica Hatixhe Hoxha je postavila pitanje ministru  Obrazovanja,  nauke i tehnologije u vezi 

sa oslobadjanjem nove zgrade Ekonomskog fakulteta od strane Ministarstva za trgovinu i 

industriju i Ministarstva za rad i socijalno staranje. 

 

Ministar Veliu je odgovorio na pitanje poslanice  Hoxha. 

 

Poslanik Emrush Xhemajli je postavio pitanje ministru Pravde u vezi sa neizvršavanjem 

okončanih predmeta po sudovima Kosova. 

 

Minsitar Jonuz Salihaj je odgovorio na pitanje poslanika Xhemajli. 

 

Poslanik Mazllom Kumnova  je postavio pitanje ministru Obrazovanja, nauke i tehnologije u 

vezi sa pripremama ovog ministarstva  za početak  školske 2007/2008. godine za V-te razrede. 

 

Ministar Veliu  je odgovorio na pitanje poslanika Kumnova. 

 

Poslanica Sala Ahmetaj je postavila pitanje premijeru Kosova u vezi sa pojavljivanjem 

naoružanih i uniformisanih ljudi, pre nekoliko dana, u selo Radiševo. Ima li Vlada podatke ko 

može da stoji iza ovih naoružanih grupa? 
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Premijer Agim Çeku je rekao da će odgovor dati na narednoj sednici. 

 

Predvidjeno vreme (50 minuta) za pitanja i odgovore je isteklo, za postavljena pitanja odgovori 

ostaju za narednu sednicu. 

 

3. Interpelacija Premijera Kosova, g. Agim Çeku, na zahtev Parlamentarne grupe – 

ORA 

 

Predsedavajući  je pozvao podnosioca mocije za interpelaciju da uzme reč. 

 

Poslanik Nazim Jashari  je, u ime Parlamentarne grupe ORA, rekao: poštovani Premijeru, sa 

aspekta spoljne politike – imate našu maksimalnu podršku, ali za unutrašnju politiku, i pored 

velikog  poštovanja prema Vama, i pored onoga što želimo verovati da Vi niste deo kršenja i 

zloupotreba, koje su se dogodile povodom tendera druge mobilne telefonije,  mi smo dužni, jer 

smo opozicija u Skupštini Kosova, da iznosimo naša i uznemirenja gradjana Kosova i želimo da 

se pojašnjava da Parlamentarna grupa ORA nije deo zloupotreba sa tenderom druge mobilne 

telefonije. Ono što se dogodilo povodom tog tendera je u potpunoj suprotnosti sa zakonom. 

 

Potrebno je  da Vam se skreće pažnja kako bi ste pokrenuli istragu unutar vaših institucija, jer se 

podbacilo na sprovodjenju zakona, gospodine Premijeru. 

 

Mi iznosimo naša uznemirenja  u vezi sa procediranjem tendera za drugu mobilnu telefoniju, jer 

odredba 3,4 tenderske dokumentacije, koja je izradjena od Ministarstva, ne od  RAT, licenciranje 

drugog operatora mobilne telefonije u vezi sa ne konfiskacijom 16.2 miliona €, što predstavlja 

20% punudjenog iznosa od  prvog proglašenog pobednika. To je bio jedan eksplicitan zahtev  iz 

tenderske dokumentacije.  U Zakonu o javnoj nabavci,  kao i u  Zakonu o menadžiranju javnim 

finansijama, član 55.1 tačka c)  (ii) jasno se kaže: „novac, koji predstavljaju osiguranje tendera, 

biće konfiskovan u koliko je  odnosnom učesniku  tendera dodelen odgovarajući ugovor na 

osnovu njegovog tendera   i  nakon toga učesnik tendera odbija ili podbacuje da ispunjava bilo 

koji drugi uslov koji je bio specifikovan u tenderni dosije pre potpisivanja odgovarajućeg 

ugovora“. Bio je decidivan uslov, pre potpisivanja da je trebalo da uz tender dokumentaciju, 

podnosilac ponude ima jednu kovertu, u kojoj ulaže jednu bankarsku garanciju od 20% od 

vrednosti ponude. Vrednost ponude je iznosila 81 milion €, a 20% te vrednosti  čini 16.2 miliona 

€. 

 

Ima potrebe za vladinu istragu. Ukoliko nema vladine istrage, ima potrebe za parlamentarnu 

istragu. Svakako ima potrebe za istragom,  jer su gradjani kosova lišeni od 16.2 miliona €. 

 

S toga, mi insistiramo da Vi preduzemete sve što je u vašim rukama, kako ne bi ste tako olako 

prešli preko ovog  kršenja zakona. 

 

Predsedavajući je pozvao remijera Kosva da uzem reč. 

 

Premijer Agim Çeku: - Na osnvu člana 36. Zakona o telekomunikaciji, br. 2002/7, Ministarstvo 

za transport i poštansku telekomunikaciju se obavezuje za prirpemanje dokumenata tendera za 

drugog operatora mobilne telefonije, dok je Regulatorni autoritet telekomunikacije primenjivač 

tendera. Na osnovu ovog člana, sugerirao sam Vam da na osu interpelaciju pozivate  RAT, kao 

samustalnu instituciju i koja polaže račun Skupštini.  

Vlada je garanter zakona, ali moraju se definisati neposredni odgovorni za implementaciju 

zakona. 

Tenderni paket za drugu mobulnu telefoniju je pripremala  konsolentna kompanija  „AB 

SCELAKON“, koja je angažovana od strane  Ministarstva za transport i poštanku 

telekomunikaciju. Na osnovu ovog tenderskog paketa  učinjen je i poziv za  prijavljivanje 

ponudjača.  
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Nakon roka za prijavljivanje formirana je Ocenjivačka komisija sastavljena od dva predstavnika 

UNMIK-a, dva predstavnika RAT-a i jednog predstavnika Vlade. Takodje, na moje insistiranje 

kao premijera, SPGS-a, u cilju povećanja transparentnosti tokom čitavog procea, formirana je i 

Specijalna nadzorna komisija, takodje sastavljena od predstavnika UNMIK-a, RAT-a i Vlade. 

 

Na kraju procesa ocenjivanja,  koji je od strane Specijalne nadzorne komisije jednoglasno 

ocenjen kao uredan proces, obavljeno je i rangiranje ponuda  i u ukupnom vrednovnaju bodova 

od strane Ocenjivačke komisije, kompanija „Kosmocel“ je ocenjivana kao preporučljiva ponuda. 

Kompanija sa preporučljivom ponudom je podbacila u ispunjavanju njene obaveze s hodno 

odredbi tenderskog paketa. Prema ocenivačkim bodovima preporućljivi ponudjač proglašava se 

drugi ponudjač po redosledu. U ovom slučaju preporućljivin  ponudjačem je proglašena 

kompanija „IPKONET- Telekom Slovenija“. Ona je ispunila kriterijume  na osnovu tačke  3 4, 

na osnovu koje je izvršila obećanu uplatu u iznosu od 75 miliona €, u vremenskom roku od dve 

nedelje. Potpisivanje ugovora je učinjeno izmedju  RAT-a i kompanije IPKONET – Telekom 

Slovenija. 

 

S toga, u tom kontekstu  možemo zaključiti da se ne radi o povredi člana 55.1, tačka c 2 Zakona 

o javnoj nabavci – 2003/ 17, iz razloga da  nije bilo dodelivanje ugovora – licence  kompaniji 

„Kosmocel“. Dakle, u ovom slučaju tačka 3 4 tenderskog paketa je na uredan način 

primenjivana. 

 

Na osnovu tačke 3 4 RAT je blokirao bankarsku garanciju „Kosmocela“. Ova sredstva su 

blokirana u RAT-u. Na osnovu tačke 3 4 tenderskog paketa, RAT je blokirao ova sredtva. 

Medjutim, Zakon o nabavci, član 55.1 kaže: „Bankarska garancija se konfiskuje samo  ukoliko 

nakon davanja licence podbacuje ili se povlači“. Dakle, imamo konflikt izmedju Zakona o javnoj 

nabavci i tenderskog paketa. Ono što je faktički jeste da je bankarska garancija blokirana od 

RAT-a. 

 

Celokupna dokumentacija tendera druge mobilne telefonije je dostavljena u policiji i vrši se 

istraga od strane Jedinice za istrage i procedura je u toku. 

 

U debati su učestvovali: u ime Parlamentarne grupe LDK,  Alush Gashi, u ime Parlamentarne 

grupe PSK, Bajrush Xhemajli, u ime Parlametnarne grupe  AAK, Gjylnaze Syla, u ime 

Parlamentarne grupe 6+, Mahir Yagcilar,  u ime Parlamentarne grupe Za integraciju, Vezira 

Emruš  i u ime Parlamentarne grupe LDD, Ramadan Kelmendi,  kao i poslanici: Naser 

Osmani, Teuta Sahatqija, Nekibe Kelmendi, Zef Morina i ministar Qemajl Ahmeti,  koje su 

priložene transkriptu. 

 

Na kraju debate, u ime podnosioca interpelacije, poslanik Nazim Jashari je tražio da se 

celokupan proces tenderisanja druge mobilne telefonije istražuje do kraja i shodno Krivičnom 

zakoniku, koji sankcioniše povredu ili stvaranje okolnosti za nezakonitu dobit, za javna 

preduzeća, ili privatna lica.  

 

4.  Prvo razmatranje Nacrta zakona o materijalnoj podršci porodicama dece sa trajnim 

     ograničenim sposobnostima 

  

Predsednik  je pozvao predlagaća da pred poslanicima Skupštine obrazlaže ovaj Nacrt zakona. 

 

Ministar za rad i socijalno staranje, g. Ibrahim Selmanaj,  u ime Vlade Kosova obrazložio je 

pred poslanicima Skupštine  potrebu za normiranjem ove oblasti novim zakonom. 
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U nastavku, ministar Selmanaj  je obrazložio cilj, objektive, materiju koju uredjuje Nacrt 

zakona o materijalnoj  podršci  porodicama dece sa trajnim ograničenim sposobnostima, završni 

deo, kao i način njegovog sprovodjenja. 

 

Nakon obrazloženja ovog Nacrta zakona od strane ministra Selmanaj, predsednik je otvorio 

diskusiju za njegovo razmatranje u načelu. 

 

Svoja vidjenja, primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona, u ime parlamentarnih grupa 

dali: u ime Parlamentarne grupe LDK, Naim Jerliu, u ime Parlamentarne grupe PDK, Flora 

Brovina, u ime Parlamentarne grupe AAK, Myrveta Dreshaj – Baliu, u ime Parlamentarne 

grupe ORA, Fatmire Mulhaxha – Kollçaku, u ime Parlamentarne grupe LDD, Milazim Haliti, 

u ime Parlamentarne grupe 6+, Špresa Murati i u ime Parlamentarne grupe Za integraciju, 

Ferid Agani, u svojstvu poslanika: Naxhije Doçi, Teuta Hadri – Ramadani, Gjylishene 

Berisha, Ilaz Pireva i Nekibe Kelmendi, koje su priložene transkriptu. 

 

Na kraju, ministar Selmanaj je dao objašnjenja u vezi sa primedbama poslanika. 
 
 

Nakon ovih diskusija, predsednik  je dao na glasanje usvajanje  ovog nacrta zakona. Rezultat je 

bio sledeći: 

Za............63; 

Protiv.......7. 

 

Predsednik je konstatovao:  Skupština Kosova  je, većinom glasova, usvojila u načelu Nacrt 

zakona o materijalnoj podršci porodicama sa decom sa stalnim ograničenim sposobnostima. 

Skupština je zadužila  glavne komisije  i Komisiju za rad , zdravstvo i socijalno blagostanje – 

odgovorna izveštajna komisija- da bi razmotrile ovaj nacrt zakona unutar dva meseca i da 

Skupštini podnose izveštaj sa preporukama. 

 

5. Drugo razmatranje Nacrta zakona o ličnoj karti 

 

Predsednik je obavestio poslanike Skupštine u vezi sa procedurama  razmatranja oivog nacrta 

zakona, kao i o izveštajima glavnih komisija  i odgovorne komisije – izveštajne. 

 

On je dao na glasnje , pojedinačno, amndmane, Komisije za bezbednost, na Nacrt zakona o 

ličnoj karti. 

Skupština je usvojila sledeće amandmane: 

1,2,3,4,6,7,8,9,10,11,13,14,15,16,17,18,19,20,21,22 i 23. 

Skupština nije usvojila amndmane 5  i 12. 

Nakon toga, predsednik je stavio na glasanje  Nacrt zakona sa amandmanima u celosti. Rezultat 

glasanja je bio sledeći: 

Za..........63; 

Protiv.....5. 

Predsednik je konstatovao  da je , većinom glasova, Nacrt zakona o ličnoj karti usvojen. 

 

6. Drugo razmatranje Nacrta zakona o tretiranju divljih gradnji 

 

Predsednik je obavesto poslanike  Skupštine u vezi sa procedurama  razmatranja ovog Nacrta 

zakona, kao i o izveštajima  glavnih komisija  i odgovorne izveštajne  komisije. 

 

Predsednik je dao na glasanje, pojedinačno, amandmane Komisije  za poljoprivredu, šumarstvo 

, ruralni razvoj i prostorno planiranje na Nacrt zakona  o tertiranju  divljih gradnji. 
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Skupština je usvojila sledeće amandmane: 1,2,4,5,6,7,8,9, 

10(a),11,12,13,14,15,16,17,18,19,20,21‚22,23,24,30,31,32,33 i 34. 

Skuopštzina nije usvojila sledeće amndmane:25,26,27,28 i 29. 

Nakon toga, predsednik je dao na glasanje  Nacrt zakona sa amndmanima u celosti. Rezulktati 

glkasanja su bili sledeći: 

Za.........50; 

Protiv....5. 

 

Predsedavajući je konstatovao: Skuppština Kosova većinom glasova je usvojila  Zakon o 

tretianju divvljih gradnji. 

 

7. Debata u vezi sa ilegalnom izgradnjom kolektivnih stanova , od strane Vlade Srbije, na 

severu Mitrovice 

 

Ramadan Kelmendi , predsednik Parlamentarne grupe LDD – U severnim naseljima  Mitrovice, 

Vlada Srbije finansira izgradnju šes stambenih kolektivnih zgrada za smeštaj  ne porodica nego 

došljaka  i čuvara mosta. Cilj ove hegemonističke strategije je  da se ojača  linija delenja na  

etničkim osnovama nad rekom Ibar, da se izvrši stalan pritisak  i nad ono malo preostalih 

albanaca tamo, kako bi napustili svoja ognjišta, ponudivši im enermnu kupovnu moć. Kako bi u 

celosti promenili etničku strukturu  stanovništva na severu Mitrovice, upravo sada  kada se 

pojavljuju dileme  i problemi o budućnosti Kosova i za njegov konačan status. Vlada Srbije za 

svaki kvadratni metar i naseljeni prostor nudi enormne cene, samo da bi postakla albance na 

bekstvo. I ako naše lokalne i centralne institucije nemaju mugućnosti sa finansijskog aspekta 

kako bi delimično pomogle, ali do sada još nisu preduzele  neko konkretno delovanje   za 

stimulaciju njihovog daljeg ostanka u svojim kućama i pradedovskim ognjištima. Izgradnja 

kolektivnih stanova za srbe se vrši upravo u zoni sigurnosti, koja sa svim medjunarodnim 

normama se tretira kao zabranjena  zona   za svaku vrstu kolektivne  ili individulane izgradnje. 

 

Ova kolektivna izgranja  je tipčno ilegalnog karktera  sa političkom pozadinom. Ovakva 

izgradnja  namenjeno samo srbima, u ovom trenutku ne samo što je politički štetno, nego stvara i 

medjuetniče provokacije i može postrekati  sukobe, posledice kojih mi ne priželjkujemo, ali 

posledice koja  će preokupirate sve nas ako danas, sutra, ne preduzimamo  hitne mere, koje su u 

našim rukama. 

 

Kolektivna izgradnja na sevru Mitrovice nema saglasnost  zajednica albanaca, bošnjaka, roma, 

egipčana, aškalije i drugih.  To potvrdjuju i brojni demokratski i tolerantni protesti, ali  siti nisu 

dali rezultata, jer  naišli su na gluve uši u svim nivoima organizovanja našeg društva, poćev  od 

lokalne vlasti pa sve do ovog centralnog. Ova izgradnja je u potpunoj suprotnosti  za Zakonom o 

izgradnji, 2004/15 i sa Prostornim planom Kosova. 

 

Predlažem da Skupština Kosova  usvaja sledeće preporuke: 

 

1. Do rešenja končnog statusa  grada mitrovice  da se niko ne useli  u tim kolektivnim 

stanovima; 

2. Da se obezbedi i garantuje slobodno kretanje svih gradjana sver-jug i judg-sever; 

3. Da se omogući svakom gradjaninu, bez etničke razlike, da se vrate u svom imanju, kuću i 

stanu; 

4. Da svi sudovi na Kosovu  ne vrše imovinsko-pravne transakcije do pravosnašnosti  

ahtisarijevog dokumenta, odnosno do rezenja konačnog statusa Kosova; 

5. Da se izvrši  popis faktičkog stanja  stanovništva , porodične imovine shodno stanju  u 

dokumentaciji od prije rata, kako bi se dokazala pravna i etnička istina o stanovništvu 

tamo; 

6. Da se osniva jedan  Poseban fond, s kojim bi se stimulisalo dalji ostanak  za ono malo 

preostalog stanovnika  ne severu Mitrovice. 
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Nakon toga, predsednik je pozvao predstavnika Vlade Kosova da uzme reč. 

 

Ministar Ardian Gjini – To je jedno značajno pitanje  za Kosovo, posebno  za ljude koji žive  i 

koji su živeli tamo. Postavljanje  problema samo sa aspekta  ileglni gradnji, realno  izbegava 

samu suštinu  ovog problema.  Kada bismo usužili  problem  i da raspravljamo  samo o ilegalnim 

gradnjama na severu Mitrovice, onda  relativiziramo  problem. Mi, kao Ministarstvo za sredinu i 

prostorno planiranje nismo pokušali  da donosimo i da to pretvaramo samo  na ilegalnim 

izgradnjima, nego da pomognemo vama, kao Skupština Kosova,  bilo u formiranju komisija, bilo 

u preduzimanju drugih koraka, kako bi se ovaj  problem tretirao onako kako i  jeste, a ne samo 

kao  problem  ilegalnih gradnji.Ono što smo pronašli na terenu, i na suprot  poteškoća da 

dobijamo informacije, jeste da u Bošnjačkom naselju imamo  negde oko  6 objekata  izgradjenih  

sa po 120 stanova, 6 kolektivnih objekata, da imamo  2 ostala objekta  na spratu P+4 sa po 36 

stanova, koji su izgradjeni  u naselju „7 shtatori“. Mi zanomo da  na severu Mitrovice 

funkcioniše jedan neformalan sistem za Kosovo, nelegaln i paralelan, mi to znamo, kako god 

bilo tamo postoji  jedna kancelarija UNMIK-a, koja se  naziva Kancelarijom za urbanizam, kaja 

se tamo bavi sa pitanjima urbanizma. 

Ako se pogledaju zakoni koji su danas na snazi, ili Uredba 2001/3, ti objekti  su ilegalni. I ako ih 

tretiramo  kao ilegalne gradnje, onda je to nadležnost  opštine Mitrovice da se direktno bave  sa 

istima, sve dok to ne ide na drugom stepenu. Medjutim, opština Mitrovice je u tečkom položaju 

da se bavi direktno sa time što se tamo dogdja. Ne želim da ovu debatu pretvaramo  u debati za 

ilegalne gradnje  jer to nije to, to je debata za neštoi drugo. 

 

Stavove i sugestije u vezi  sa ilegalnim gradnjama na severu Mitrovice, od strane Vlade Srbije 

izneli su: u ime Parlamentarne grupe LDK, Ilmi Ahmeti, u ime Parlamentarne grupe PDK, 

Hydajet Hyseni, u ime Parlamentarne grupe AAK, Gjylnaze Syla, u ime Parlamentarne grupe 

ORA, Gazmend Muhaxheri, i u ime Parlamentarne grupe 6+, Mahir Yagcilar, kao i poslanici: 

Zylfi Merxha, Emrush Xhemaili, Ibush Jonuzi, Sabri Hamiti, Remzije Nimani, Agim 

Krasniqi, Nexhat Rexha, Sala Berisha-Shala, Fetah Berisha, Nekibe Kelmendi, Flora 

Brovina, Mazllom Kumnova, Xhevat Bislimi, Besa Gaxherri, Mark Krasniqi, i Ymer 

Halimi, i date su kao prilog transkripta. 

 

Na kraju debate, u ime podnosioca mocije, Ramadan Kelmendi, tražio je da podnošene 

preporuke  na početku, od njega, budu usaglašene sa predsednicima parlamentarnih grupa, na 

osnovu  razvijene debate  i da iste usvaja Skupština. 

 

Predsednik je konstatovao  da nema potrebnog kvoruma  da bi se glasalo o podnetim  

preporukama od podnosioca mocije, u vezi sa ilegalnim gradnjama na severu Mitrovice, od 

strane Vlade Srbije. 

 

8. Razmatranje Preporuke Komisije za sudska pitanja, zakonodavstvo i Ustavni okvir 

u vezi  sa Predlogom Javnog tužilaštva Kosova o imenovanju člana  Upravnog 

saveta  Sudskog instituta Kosova. 

 

Zbog nedostatka kvoruma ova tačka  je odložena za narednu sednicu. 

 

9. Razmatranje Informacije  Ministarstva unutrašnjih poslova u vezi sa šumskim 

požarima 

Predsednik je pozvao predstavnika Vlade Kosova da uzme reč. 

 

Ministar unutrašnjih poslova, g. Blerim Kuqi, - Imajući u vidu situaciju koja je stvorena sa 

pojavom  požara u poslednje vreme, na bazi svojih odgovornosti, shodno pozitivnim 

odredbama, Vlada Kosova je, na sednici održane 20.07.2007. godine, formirala je 

medjumistarsku komisiju za menadžiranje  krizama prilikom pojavljivanja  elementarnih 
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nepogoda-pojavom požara i da istog dana donela i Administrativnu naredbu br.2007/4, 

kojom se nredjuje opštinama  da formiraju podštabove po opštinama, kao i da koordiniraju 

postupke sa drugim relevantnim institucijama kao: ZKK, KPS i KFOR kako bi se sprečavalo 

širenje požara. 

I na suprot maksimalnog angažovanja  jedinica na terenu, visoke temperature  su išle  u korist 

proširenju vatrenih žarišta i sa 31 lokacije obuhvaćenim požarom, broj lokacija obuhvaćenim 

požarom se povećava na 71, uglavnom u planinskim šumskim predelima. 

 

U okviru  dodatnih angažmana  radi suoćavanja sa situacijom, rukovodjenje 

Medjuministarskom komisijom  za menadžiranje situacijom  je preuzeo ministar unutrašnjih 

poslova. Predlogom ministra, Vlada usvaja Odluku br.06-264, preko koje  se  naredjuje  

opštinskim štabovima  da u skladu  sa nastalim stanjem  na terenu mobiliziraju dodatne 

ljudske resurse. 

 

Kao rezultat  ovih dodatnih mera, dt. 25, broj lokacija  obuhvaćenih od požara  sa 71 

smanjuje se na 31. Medjutim, zbog  jako teškog i nepristupačnog terena, za naše jedinice je 

bilo onemogućeno  da pristupe u blizini  vatrenih žarišta-lokacija obuhvaćenih požarom, 

tražili smo da obezbedimo avijone i helikoptere  za intervenciju iz vazduha, kao jedina 

mogučnost za adekvatnu  intervenciju u dubokim zonama.  Naše zahteve smo uputili  

Francuskoj, Njemačkoj i Sloveniji. 

 

Prva se za pomoć ponudila Vlada Slovenije, koja je, preko njihove komande koja se nalazi u 

okviru KFOR-a, angažovala jedan helikopter. 

 

Kako rezultat angažovanja jedinica na terenu, dana 28 smo imali jedno relativno 

zadovoljavajuće stanje, reduciranjem  broja vatreni žarišta  sa 71 na 24. 

 

Da bi se  lakše suočavali sa situacijom, stvorili smo jednu Task Force, sastavljenu od ZKK-a, 

vatrogasaca i dobrovoljačkih jedinica, koja je u svom sastavu  imala oko 200 efektiva. 

 

U okviru naših napora, angažovali smo se i stupili u kontakt  sa dotičnim državama  s ciljem 

sprečavanja  požara u tim zonama. Do sada kontakte smo uspostavili sa medjuveznom 

kancelarijom  Republike Albanije i nalazimo se u proceduri izrade  jednog Memoranduma o 

zejdničkom delovanju . 

 

Kosovska policijska služba je povećala  svoje aktivnosti  ne celom teritoriju zemlje, kako bi 

istraga oko  dogadjaja  za kojih se sumnja da je  uzročnik požara  bio ljudski faktor. 

 

Sadašnja situacija  je poćela stabilizovati, imamo pet aktivni požara pod kontrolom, 14 

pasivnih požara, koje nastojimo da ih ugasimo. 

 

Predsednik je pozvao podnosioca mocije da uzme reč. 

 

Poslanik Xhevat Bislimi, u ime Parlamentarne grupe PDK. –Požari na kosovu, tako reči, 

svake godine , a posebno ove godine, čine jednu ozbiljnu pretnju i za ekološki sistem, i za 

šume, i za zemlju i za javno zdravlje. Požara je bilo i proteklih godina, ali ove godine 

zasigurno više. Vlada  u tom pravcu  nije izvršila svoje obaveze, nije  vodila dovolju 

kampanju  kako bi osvetilka  ljude  da ne pale vatre, da ne zagadjuju sredinu i da ne 

uništavaju  ekološki sistem. Ovog leta  situacija je dramatičnija i da smo svi svesni za ovu 

situaciju. 

Imam utisak  da se obvi požari, ove godine, kao da se orketriraju, kao da se inspirišu ili 

potstrekavaju  od nevidjenih senki. 
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Imam primedbe za Vladu i na prezentaciji broja poižara. O opštini Vitina su zapaljena ne 

70, nego možda 700 požara. I u ostalim opštinama broj takvih požara je bio veliki, jer nije 

preostalo požnjeno njivo a da nija zapaljeno. 

 

Mislim da, ovim pitanjem, treba da se bavi i sveštenstvo i  da ih tretira  sa verskog aspekta 

pred njihovim vernicima,  da se im kaže da je greh  zapaliti zemlju i šume, jer time se na 

milone gore i živa bića. 

 

Vlada  ne treba da sačeka  da izgore velike površine  na Kosovu, da se nanosi jedna 

neobračunata ekološka šteta, jedno neobračunato zagadjenje sredine, pa tek nakon toga 

reagovati. 

 

Naim Maloku , predsednik Komisije za bezbednost, govorio je  o postupcima komisije žto je 

imala preko kontakata  sa odgovornim organima  o menadžiranju  s emergentnim 

situacijama. 

 

U nastavku on je ocenio da su, delovanja Ministarstva unutrašnjih poslova , Departmana za 

menadžranje emergencijama, Kosovske policijske službe i Zaštinog korpusa Kosova, bile su 

na potrebnom nivou,  u skladu sa sredstvima i efektivima  koja su imali na raspolaganju. 

 

Parlamentarna komisija za bezbednost će organizovati javno saslušanje sa svim segmentima  

koji su se bavili  sa stvorenom situacijom od požara.  Na bazi Izveštaja  i svih infromacija 

koje imamo na raspolaganje kao i procena koje čemo  sačiniti, mi ćemo se obartit Skupštini  

sa potrebnim preporukama.  

 

Alush Gashi , predsednik Parlamentarne grupe LDK, je rekao  da rado prihvata Izveštaj  

ministra unutrašnjih poslova, što prestavlja jedan izveštaj koji je blagovremeno pripremljen, 

detaljan i veoma profesionalan. 

Prvi je put da ministarstvo unutrašnjih poslova  radi toliko intenzivno sa gradjanima Kosova, 

u sprečavanju požara. 

Saradnja Ministarstva  za unutrašnje poslove sa KFOR-om, ZKK-om, sa medjuveznim 

kancelarijama i posebno sa državama,  dala je dobre rezultate. 

 

Treba tražiti od Ministarstva  za privredu i finansije da za budžet za 2008. godinu, 

vatrogascima kosova, jedinicama za emergenciju u ZKK-u, kancelarijama  u optinskom 

nivou, obezbede  adekvatna oprema kako bi se suoëavali sa  eventualnim situacijama. 

Mi ćemo Vladi dati  potpunu podršku  da u narednim godinama  budemo više aktivniji  u 

slućaju emergencija. 

 

Stavove i sugestije u vezi sa stvorenom situacijom od požara na Kosovu dali su i sledeći 

poslanici: Safete Hadregjonaj, Nait Hasani, Mazllom Kumnova, Ramadan Kelmendi, 

Hydajet Hyseni, Xhelal Canziba i Nurishahe Hulaj, iste su prilođene  transkriptu. 

 

Predsednik je izjavio da je sednica  okončala rad u 19:55 časova. 

 

 

       Predsednik Skupštine Kosova, 

              Kolë Berisha 

 

 

Izradila, 

Divizija za plenarna i proceduralna pitanja 
 


